

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered or filed
and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 13

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés ou classés
et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 13

1948

I. Nos. 196-206
II. Nos. 72-90

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered on 3 March 1948*

	<i>Page</i>
No. 196. United States of America and Turkey:	
Air Transport Agreement (with Exchange of Notes). Signed at Ankara, on 12 February 1946.....	3
No. 197. United States of America and Bolivia:	
Exchange of Notes constituting an agreement relating to the waiver by the Bolivian Government of most-favoured-nation provisions of the Treaty of Peace, Friendship, Commerce and Navigation be- tween the United States of America and Bolivia, signed on 13 May 1858, with respect to advantages accorded by the United States of America to the Philippines. Washington, 4 May and 10 June 1946.	19
No. 198. United States of America and Ethiopia:	
Exchange of Notes constituting an agreement relating to the waiver by the Ethiopian Government of most-favoured-nation provisions of the Treaty of Commerce between the United States of America and Ethiopia, signed on 27 June 1914, with respect to advantages accorded by the United States of America to the Philippines. Washington, 4 May and 4 July 1946.....	27

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inserits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 13

1948

I. Nos 196-206

II. Nos 72-90

TABLE DES MATIERES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés le 3 mars 1948*

	<i>Pages</i>
Nº 196. Etats-Unis d'Amérique et Turquie:	
Accord accompagné d'un échange de notes relatif aux transports aériens. Signé à Ankara, le 12 février 1946.....	3
 Nº 197. Etats-Unis d'Amérique et Bolivie:	
Echange de notes constituant un accord relatif à la renonciation par le Gouvernement bolivien à la clause de la nation la plus favorisée contenue dans le traité de paix, d'amitié, de commerce et de navigation intervenu entre les Etats-Unis d'Amérique et la Bolivie, signé le 13 mai 1858, en ce qui concerne les avantages accordés par les Etats-Unis d'Amérique aux Philippines. Washington, 4 mai et 10 juin 1946.....	19
 Nº 198. Etats-Unis d'Amérique et Ethiopie:	
Echange de notes constituant un accord relatif à la renonciation par le Gouvernement éthiopien à la clause de la nation la plus favorisée contenue dans le traité de commerce intervenu entre les Etats-Unis d'Amérique et l'Ethiopie, signé le 27 juin 1914, en ce qui concerne les avantages accordés par les Etats-Unis d'Amérique aux Philippines. Washington, 4 mai et 4 juillet 1946.....	27

No. 199. United States of America and Norway:

- Exchange of Notes constituting an agreement relating to the waiver by the Norwegian Government of most-favoured-nation provisions of the Treaty of Friendship, Commerce and Consular Rights between the United States of America and Norway, signed on 5 June 1928, with respect to advantages accorded by the United States of America to the Philippines. Washington, 4 May and 8 July 1946.. 35

No. 200. United States of America and Belgium:

- Exchange of Notes constituting an agreement relating to the waiver by the Belgian Government of most-favoured-nation provisions of the Reciprocal Trade Agreement between the United States of America and the Belgo-Luxembourg Economic Union, signed on 27 February 1935, with respect to advantages accorded by the United States of America to the Philippines. Washington, 4 May and 11 July 1946..... 43

No. 201. United States of America and Spain:

- Exchange of Notes constituting an agreement relating to the waiver by the Spanish Government of most-favoured-nation provisions of the Commercial Agreement between the United States of America and Spain, effected by an Exchange of Notes of 26 October and 7 November 1927, with respect to advantages accorded by the United States of America to the Philippines. Washington, 4 May and 11 July 1946..... 51

No. 202. United States of America and Egypt:

- Exchange of Notes constituting an agreement relating to the waiver by the Egyptian Government of most-favoured-nation provisions of the Provisional Commercial Agreement between the United States of America and Egypt, effected by an Exchange of Notes of 24 May 1930, with respect to advantages accorded by the United States of America to the Philippines. Washington, 4 May and 15 August 1946..... 59

N° 199. Etats-Unis d'Amérique et Norvège:

Echange de notes constituant un accord relatif à la renonciation par le Gouvernement norvégien à la clause de la nation la plus favorisée contenue dans le traité d'amitié, de commerce et de droits consulaires intervenu entre les Etats-Unis d'Amérique et la Norvège, signé le 5 juin 1928, en ce qui concerne les avantages accordés par les Etats-Unis d'Amérique aux Philippines. Washington, 4 mai et 8 juillet 1946..... 35

N° 200. Etats-Unis d'Amérique et Belgique:

Echange de notes constituant un accord relatif à la renonciation par le Gouvernement belge à la clause de la nation la plus favorisée contenue dans l'accord concernant les relations commerciales intervenu entre les Etats-Unis d'Amérique et l'Union économique belgo-luxembourgeoise, signé le 27 février 1935, en ce qui concerne les avantages accordés par les Etats-Unis d'Amérique aux Philippines. Washington, 4 mai et 11 juillet 1946..... 43

N° 201. Etats-Unis d'Amérique et Espagne:

Echange de notes constituant un accord relatif à la renonciation par le Gouvernement espagnol à la clause de la nation la plus favorisée contenue dans l'accord commercial intervenu entre les Etats-Unis d'Amérique et l'Espagne par l'échange de notes des 26 octobre et 7 novembre 1927, en ce qui concerne les avantages accordés par les Etats-Unis d'Amérique aux Philippines. Washington, 4 mai et 11 juillet 1946..... 51

N° 202. Etats-Unis d'Amérique et Egypte:

Echange de notes constituant un accord relatif à la renonciation par le Gouvernement égyptien à la clause de la nation la plus favorisée contenue dans l'accord commercial provisoire intervenu entre les Etats-Unis d'Amérique et l'Egypte par l'échange de notes du 24 mai 1930, en ce qui concerne les avantages accordés par les Etats-Unis d'Amérique aux Philippines. Washington, 4 mai et 15 août 1946..... 59